
  Protokół  nr LII/10
z obrad LII sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  27 kwietnia 2010 roku  
w godzinach  1100    - 14 18    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 22 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).  
W sesji nie uczestniczył radny Idzi Podwojski.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Sprawozdania z działalności poszczególnych komisji Rady Miasta Ełku w roku 2009.
6. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ełku,
2) zmian w budżecie miasta na 2010 rok,
3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za przejazdy i wysokości 

opłat dodatkowych za niedopełnienie obowiązków zapłaty należności przewozowych 
oraz  zasad  korzystania  z  lokalnego  transportu  zbiorowego  na  terenie  miasta 
i gminy   Ełk oraz   gminy Stare Juchy,

4) przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży
    Pożarnej w Ełku,
5) przekazania  środków finansowych  z  przeznaczeniem na remont  i  modernizację  

sanitariatów  w  pomieszczeniach  dla  osób  zatrzymanych  do  wytrzeźwienia 
w budynku Komendy Powiatowej Policji w Ełku,

6) zmiany chwały Nr XXXV/364/02 Rady Miasta Ełku z dnia 26 czerwca 2002 roku 
w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczbie wybieranych radnych w każdym okręgu,

7) zmiany uchwały nr XXXV/365/02 Rady Miasta Ełku z dnia 26 czerwca 2002 roku 
     w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody głosowania,
8) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach na terenie miasta Ełku,
9) zmieniająca uchwałę Nr XLVII/435/09 Rady Miasta Ełku z dnia 22 grudnia  2009  

roku  w  sprawie  stypendiów,  nagród  i  wyróżnień  sportowych  przyznawanych 
w dziedzinie kultury fizycznej,

10) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na trenie miasta Ełku,
11) określenia  wymagań  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się 

o uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie   działalności  w  zakresie  odbierania  
odpadów komunalnych   od  właścicieli  nieruchomości,  opróżniania  zbiorników  
bezodpływowych i transportu   nieczystości ciekłych na terenie gminy miasta Ełku,

12) przejęcia od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego zadań należących do zakresu
      administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych      

znajdujących się na terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia Prezydenta Miasta 
Ełku  do  zawarcia  porozumienia  określającego  zakres  obowiązków  stron  oraz  
odpłatność za   wykonywane czynności,

13) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych w drodze
      darowizny,
14) powołania komisji wykonującej zadania z zakresu inwentaryzowania nieruchomości
       mienia gminnego,
15) uchwalenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  

przestrzennego miasta Ełku,
16)  rozpatrzenia skargi Pana Jarosława Charubina,
17) rozpatrzenia skargi  Pana Jonasza Śliwińskiego i Sebastiana Klimowicza.
7. Podjęcie Postanowienia w sprawie wystąpienia z wnioskiem o utworzenie na terenie 

miasta Ełku całorocznej bazy śmigłowca Lotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
8. Sprawozdanie z realizacji założeń zawartych w Programie Rewitalizacji Ełku.
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9. Raport  z realizacji  „Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku  
na lata  2008 – 2018”.

10. Raport z realizacji Ełckiego Programu Współpracy samorządu miasta z sektorem
     pozarządowym w zakresie działalności pożytku publicznego w roku 2010".
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Oświadczenia i wolne wnioski.
13. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył  LII sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady  Miasta   Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr L/10 z dnia  30 marca 2010 roku oraz do protokołu 
nr LI/10 z obrad nadzwyczajnej  żałobnej sesji  rad powiatu ełckiego,  która odbyła się 
w dniu 15 kwietnia 2010 roku.

W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 
Pieńkowski stwierdził:
- protokół nr L/10 z dnia 30 marca 2010 roku został przyjęty jednogłośnie bez uwag.
- protokół nr LI/10 z dnia 15 kwietnia 2010 roku został przyjęty jednogłośnie bez uwag.

Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o   uwagi  lub 

wnioski do rozesłanego porządku obrad. 

Prezydenta Miasta T.Andrukiewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku 
obrad:

− w punkcie 6 o podpunkt  5) z tematem podjęcie uchwały w sprawie przekazania 
środków finansowych z przeznaczeniem na remont i modernizację sanitariatów 
w pomieszczeniach dla osób zatrzymanych do wytrzeźwienia w budynku 
Komendy Powiatowej Policji w Ełku,

− oraz  o  punkt  7.  z  tematem  Podjęcie  Postanowienia  w  sprawie  wystąpienia 
z wnioskiem o utworzenie na terenie miasta Ełku całorocznej bazy śmigłowca 
Lotniczego Pogotowia  Ratunkowego.  Niniejszy  postanowienie  jest  na wniosek 
Komisji  Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie zgłoszone 
wnioski;  za  uzupełnieniem  porządku  obrad  o  wyżej  zacytowane  tematy  głosowało 
18 radnych, „przeciw 0, wstrzymało się od głosu 2. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  odczytał  propozycję 
porządku obrad uzupełnioną o wyżej przegłosowane tematy i poddał pod głosowanie; 
19 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni 
przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej. 

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

29 marca  2010 r. do dnia  22 kwietnia 2010 r., w załączeniu do protokołu.
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Prezydent   Miasta  T.Andrukiewicz  w  uzupełnieniu  informacji  na  piśmie 
przedstawił  działania  jakie  podejmowane  były  w  ostatnim  czasie,  między  innymi 
poinformował:

− rozstrzygano na bieżąco przetargi na remont i modernizacje dróg, między innymi 
rozstrzygnięto  wcześniej  ogłoszone  przetargi  na  modernizację  ulic  na 
os. Grunwaldzkim, na os. Leśnym, na modernizację i remont ulicy Barkhego,

− w najbliższych dniach przystąpimy do modernizacji ulicy Mickiewicza, 
− do rozstrzygnięcia pozostały przetargi na remont i modernizacje ulic: Wileńskiej, 

Pięknej, Nadrzecznej i Brzozowej,
− podpisana  została  umowa  z  Bankiem  Gospodarstwa  Krajowego  na  przyjęcie 

dofinansowania z budżetu państwa na modernizację budynku pokoszarowego na 
potrzeby budownictwa komunalnego,

− Pan Prezydent uczestniczył:
>   w posiedzeniu  zespołu  opiniującego  prace projektowe  III  i  IV  etapu,  jak  również 
remontu ulicy 11-go Listopada, Kajki i Łukasiewicza. Spotkanie odbyło się w siedzibie 
GDDKiA  z  udziałem  wszystkich  którzy  są  odpowiedzialni  za  przygotowanie 
dokumentacji.
> w zwyczajnych zgromadzeniach wspólników:   MZK, PWiK. W obydwu firmach zarząd 
otrzymał absolutorium, jak również absolutorium otrzymały rady nadzorcze tych spółek.

− W  Urzędzie  Miasta  rozpoczęła  się  kontrola  NIK  w  zakresie  gospodarki 
przestrzennej i planowania przestrzennego w naszym mieście,

− trwa przygotowywanie decyzji w sprawie wypłaty stypendiów i zasiłków szkolnych 
dla  uczniów  ełckich  szkół.  Na  ten  cel  udało  się  pozyskać  środki  z  budżetu 
wojewody w wys. ok. 332 tys. zł.

− Zakończył  się  nabór  do ełckich  przedszkoli.  Ze wstępnej  analizy  posiadanych 
dokumentów wynika,  że zabraknie dla ok.  100 dzieci  miejsc w przedszkolach 
publicznych.   W planach mamy jeszcze w tym roku utworzenie grupy żłobkowej 
i jeśli zaistnieje potrzeba to grupy przedszkolnej. W sumie złożono 1450 kart do 
przedszkoli,  liczba  miejsc  w  przedszkolach  –  1247,  przy  czym  część  kart 
dublowała się, część kart była z terenu gmin wiejskich. 

− Jak  corocznie  w  dniu  3  maja  odbędą  się  uroczystości  z  okazji  Święta  Flagi 
Państwowej  i  Święta  Niepodległości.  Na  te  uroczystości  Pan  Prezydent 
wszystkich zaprosił.

 Do punktu –5-
Sprawozdania z działalności  poszczególnych komisji  Rady Miasta Ełku za rok 

2009 stanowią załącznik do niniejszego protokołu.
Wszyscy radni otrzymali treść niniejszych sprawozdań.

Nie wniesiono zastrzeżeń i nie podjęto dyskusji w temacie.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poinformował,  że 

Rada  Miasta  przyjęła  do  wiadomości  sprawozdania  z  działalności  poszczególnych 
komisji Rady Miasta Ełku za rok 2009.

 Do punktu –6-
1) Projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia   absolutorium   Prezydentowi  Miasta  Ełku 
z tytułu wykonania budżetu, w załączeniu do protokołu.

Udzielenie  absolutorium Prezydentowi  Miasta  wynika  i  zależy  od rozpatrzenia 
sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  rok  ubiegły.  Przewodniczący  Rady  Miasta 
Waldemar  Pieńkowski  przypomniał,  że  Prezydent  Miasta  złożył  do  Rady  Miasta 
sprawozdanie  z wykonania  budżetu za rok 2009 przyjęte  Zarządzeniem  Nr 1133/10 
Prezydenta Miasta Ełku z dnia 10  marca 2010 roku  w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Miasta Ełk za 2009rok. Jest pozytywna opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  w  Olsztynie,  do przedłożonego  sprawozdania,  zawarta  w  Uchwale 
Nr  RIO.IV-0120-24/10  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia  24 marca 2010 roku. 
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Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  za  rok  2009  i  Uchwała 
Nr  RIO.IV-0120-24/10  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia  24 marca 2010 roku, w załączeniu  do protokołu.

Kwestią  sprawozdania  i  absolutorium zajmowała  się  Komisja  Rewizyjna  Rady 
Miasta. Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu 
miasta za rok 2009 i przyjęła wniosek o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta.

Kserokopię sprawozdania z wykonania budżetu wszyscy radni otrzymali. Temat 
szczegółowo  omawiany  był  na  posiedzeniach  poszczególnych  Komisji  Rady  Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta poprosił o przedstawienie opinii z poszczególnych komisji:

>  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Jan  Wielgat  poinformował,  że  Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 31 marca bieżącego roku po szczegółowej analizie 
wykonania budżetu za rok 2009 wydała opinię i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Ełku  za  rok  2009.  Wniosek  wraz  z  opinią, 
w załączeniu do protokołu.
>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Zbigniew 
Jędrkiewicz poinformował,  że Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 
za rok 2009.
> Zastępca Przewodniczącego Komisji  Oświaty,  Kultury i  Rodziny Adam Zawadzki 
poinformował,  że Komisja wydała  pozytywną  opinię   i  przyjęła wykonanie budżetu 
miasta za rok 2009. 
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop 
poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  wykonanie  budżetu  miasta  za 
2009 rok.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa   i  Porządku  Tomasz 
Makowski poinformował,  że Komisja wydała pozytywną opinię i  przyjęła wykonanie 
budżetu miasta za rok 2009.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Romuald 
Baranowski poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, przyjęła wykonanie 
budżetu miasta za rok 2009 i pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji  Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski  poinformował,  że wniosek Komisji 
Rewizyjnej wraz z opinią w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta, przesłał  do 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie.  Wniosek  Komisji  Rewizyjnej 
w  sprawie  absolutorium  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Regionalną  Izbę 
Obrachunkową w Olsztynie. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie - Uchwałą Nr 
RIO.IV-0120-78/10  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
w Olsztynie  z dnia 9 kwietnia  2010 roku w sprawie zaopiniowania wniosku w sprawie 
absolutorium dla Prezydenta Ełku za 2009 rok - wydała pozytywną opinię. Uchwała Nr 
RIO.IV-0120-78/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
z dnia  9 kwietnia 2009 roku,  w załączeniu do protokołu.

Efektem tych prac jest projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium, który 
po dyskusji zostanie poddany pod głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski otworzył dyskusję.
Przewodniczący komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego R.  Baranowski 

odnosząc  się  do  wykonania  budżetu  za  rok  2010  przypomniał,  że  nie  należał  do 
zwolenników tego budżetu i nawet głosował przeciwko jego przyjęciu w takim kształcie, 
a i niektóre zmiany przeprowadzane w trakcie roku budżetowego nie wywoływały jego 
entuzjazmu. Jako niedostatki budżetu 2009 roku wskazał między innymi niewykonanie 
założonego planu dochodów o ok. 6 mln zł. Z drugiej strony jednak należy zauważyć,  że 
wydatki również nie zostały wykonane i to na  kwotę dwa razy wyższą, co należy uznać 
za zjawisko pozytywne. Niedostatkiem budżetu za 2009 r. był również stosunkowo niski 
poziom pozyskanych dochodów majątkowych w wysokości nieco ponad 12 mln zł, choć 
planowaliśmy pozyskać ponad 20  mln zł , przy wykonaniu wydatków majątkowych na 
poziomie prawie 47 mln zł ,  a inwestycyjnych ponad 41 mln zł.  Podczas debaty nad 
budżetem  2009   radny  postulował  aby  pozyskiwane  środki  finansowe  z  programów 
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zewnętrznych,  unijnych,   stanowiły  około  połowy  własnych  angażowanych  nakładów 
inwestycyjnych. 
Jako  jeszcze  inny  niedostatek  budżetu  radny  wskazał  wysoki  poziom  należności 
wymagalnych na koniec roku sięgający ponad 10 mln zł , w tym ponad 3 mln zł z tytułu 
podatku od nieruchomości  i prawie 3 mln zł z tytułu czynszów, opłat i usług związanych 
z najmem.

Te niedostatki  nie  mogą jednak rzutować  na ogólnie  dobrą  ocenę wykonania 
budżetu  i  dlatego  radny pogratulował  Prezydentowi  Miasta  i  jego  współpracownikom 
dobrego wykonania budżetu wyrażając jednocześnie nadzieję, że jego uwagi posłużą do 
równie dobrego i pomyślnego wykonania trudnego budżetu roku bieżącego.  

Wiceprzewodniczący  rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  zabierając  głos  między 
innymi  poinformował,  że  Klub  radnych  SLD  będzie  głosował  za  udzieleniem 
absolutorium.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  –  poziom  dochodów wyniósł  ok. 
95% planu, natomiast poziom wydatków ok. 92% planu. Został obniżony deficyt budżetu 
2009r., co jest zjawiskiem pozytywnym, ale powstała też nadwyżka wolnych środków, 
które  przechodzą  na  rok  2010.  Ze  względu  na  to,  że  są  to  środki  pochodzące 
z wyemitowanych obligacji trzeba to uznać za zjawisko negatywne, gdyż wpływa to na 
poziom  wydatkowanych  środków  na  obsługę  długu  miasta.  Jednak  nie  wpływa  na 
ogólną dobrą ocenę wykonania budżetu.

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz,  między  innymi  poinformował,  że 
szczegółowo  budżet  roku  2009  był  omawiany  w  komisjach.  Podziękował  za 
spostrzeżenia  radnych  na  komisjach  i  na  sesjach  odnośnie  budżetu.  Wszelkie 
wątpliwości  dot.  wykonania  budżetu  zostały  wyjaśnione  w  trakcie  dyskusji  na 
poszczególnych komisjach.   Zwrócił się z prośbą o udzielenie absolutorium. 

W  związku  z  brakiem  chętnych  do  zabrania  głosu  w  omawianym  temacie 
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi  Miasta  Ełku  absolutorium  z  tytułu 
wykonania budżetu – cytuję:
“ Na podstawie art.  8 ust. 2 pkt 4) i art. 28a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591, z późn. zm.) i art. 199  ust. 
3 ustawy z dnia 30 czerwca 2005  roku o finansach publicznych (Dz. U. Nr 249 poz. 
2104, z późn. zm.)  -  Rada Miasta  p o s t a n o w i ł a:
§ 1
Po rozpatrzeniu sprawozdania Prezydenta Miasta Ełku z wykonania budżetu  miasta za 
rok  2009  oraz  zapoznaniu  się  z  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  w wyniku 
głosowania  jawnego  nad  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  –  udzielić   absolutorium 
Prezydentowi Miasta.
§ 2
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy  w Urzędzie 
Miasta Ełku oraz umieszczeniu na stronie internetowej miasta  w Biuletynie Informacji 
Publicznej.”

Radni  głosując  jawnie;  21  głosami  “za”,  przy 0 głosach “przeciw”  i  0  głosach 
wstrzymujących  się  podjęli  Uchwałę  Nr LIII/472/10  w  sprawie  udzielenia 
Prezydentowi Miasta Ełku absolutorium z tytułu wykonania budżetu.
Uchwała w załączeniu do protokołu. 

*   *  *
2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2010, 
w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta J. Wróbel poinformował, że zmiany do budżetu miasta, zgodnie 
z załączonym projektem uchwały szczegółowo omawiane były na komisjach.  Następnie 
w imieniu Prezydenta Miasta  wniósł   o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
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>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Zbigniew 
Jędrkiewicz poinformował,  że Komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie 
miasta na 2010 rok.

>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że komisja  pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta. 
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  T.Przekop  poinformował,  że 
komisja  pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta.  
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że   pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie miasta na 2010 rok .

Nie zgłoszono zastrzeżeń.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  21  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 1 głosie wstrzym. radni podjęli  Uchwałę  Nr LII/473/10 w sprawie  zmian w budżecie 
miasta Ełku na 2010 rok. Uchwała  w załączeniu do protokołu.   

*   *    *
3)  Projekt  uchwały  zmieniający uchwałę  w  sprawie  ustalenia  cen  urzędowych  za 
przejazdy  i  wysokości   opłat  dodatkowych  za  niedopełnienie  obowiązków  zapłaty 
należności przewozowych  oraz    zasad korzystania z lokalnego transportu zbiorowego 
na terenie miasta i gminy   Ełk oraz   gminy Stare Juchy, w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekt uchwały  i wniósł  o podjęcie.
Uzasadnienie do projektu uchwały: 
„  Zmiany w projekcie uchwały dotyczą następujących kwestii:
- wprowadzenia strefy miejskiej 
W związku z występującymi zgłoszeniami od pasażerów, że nie wiedzą jak przebiegają 
granice  miejskiej  strefy  komunikacyjnej  i  jakie  należy  kupować  nominały  biletów  do 
przystanków zlokalizowanych  na granicach miasta –  po skonsultowaniu  z  gminą Ełk 
ustalono  graniczne  przystanki  w/w  strefy.  Pozwoli  to  w  przyszłości  wyeliminować 
problemy  związane  z  zakupem  właściwego  nominału  biletu  i  uniknięcia  nałożonego 
mandatu.
-  zmian  w  zakresie  uprawnień  do  bezpłatnych  przejazdów  Zasłużonych 

Honorowych Dawców Krwii.
W załączniku Nr 3 do uchwały Nr XLV/429/09 z dnia 17 listopada 2009 r.  - § 1 ust. 1 
pkt. 13) o brzmieniu:
„13) Zasłużeni Honorowi  Dawcy Krwi na podstawie aktualnej legitymacji  Zasłużonego 
Honorowego  Dawcy Krwi  ze  zdjęciem  wydanej  przez  Stowarzyszenie  Honorowych 
Dawców  Krwi  w  Ełku  lub  Zarząd  Regionalny  PCK  w  Ełku  wraz  z  dokumentem 
tożsamości"
-  po  uzgodnieniu  z  gminami:  Ełk  i  Stare  Juchy  proponuje  się  zastąpić  następującą 
treścią:
„13)  Posiadacze  odznaki  honorowej  "Zasłużony  Honorowy  Dawca  Krwi"  nadawanej 
honorowemu dawcy krwi: 
kobiecie, która oddała w dowolnym okresie co najmniej 10 litrów krwi lub odpowiadającą 

tej objętości ilość innych jej składników, albo mężczyźnie, który oddał w dowolnym 
okresie co najmniej 12 litrów krwi lub odpowiadającą tej objętości ilość innych jej 
składników.

- na podstawie legitymacji Zasłużonego Honorowego Dawcy Krwi wraz z dokumentem 
tożsamości."

Powyższa  zmiana  uwzględnia  w części  wniosek  Klubu  Radnych  Platformy 
Obywatelskiej Rady Miasta Ełku oraz obowiązujące przepisy ustawy z dnia 22 sierpnia 
1997 r. o publicznej służbie krwi (Dz. U.  Nr 106 poz. 681 z późn. zm.) i Rozporządzenia 
Ministra  Zdrowia  z  dnia  21  sierpnia  2006  r.  w  sprawie  określenia  wzoru  oraz 
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szczegółowych  zasad  i  trybu  nadawania  odznaki  honorowej  „Zasłużony  Honorowy 
Dawca Krwi” (Dz. U.  Nr 180 poz. 1324 z późn. zm.).

Obecnie  członkowie  Stowarzyszenia  Honorowych  Dawców  Krwi  w  Ełku 
otrzymują aktualne legitymacje ze zdjęciem (uprawniające do bezpłatnych przejazdów) 
na  podstawie  okazania   legitymacji  Zasłużonego  Honorowego  Dawcy  Krwi  wydanej 
przez  Polski  Czerwony  Krzyż  stanowiącej  załącznik  do cyt.  Rozporządzenia  Ministra 
Zdrowia.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  nie  przewiduje  konieczności  przynależności 
Zasłużonych Honorowych Dawców Krwi do Stowarzyszenia.”

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

 Przewodniczący Komisji  Budżetowej i  Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Radny  Tomasz  Bińczak  zaproponował,  aby  zastanowić  się  nad  wprowadzeniem 
systemu biletów czasowych. 

Nie zgłoszono formalnych wniosków.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  21 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzymujących  radni podjęli  Uchwałę Nr LII/474/10  zmieniającą uchwałę w sprawie 
ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości   opłat  dodatkowych  za 
niedopełnienie obowiązków zapłaty należności przewozowych  oraz    zasad korzystania 
z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy   Ełk oraz   gminy Stare 
Juchy. Uchwała  w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny Jan 
Wielgat.

*   *   *
4)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  dla  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży  Pożarnej w Ełku, w załączeniu do protokołu.

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały.  Poinformował,  że 
projekt  uchwały  dotyczy  przekazania  z  dochodów  własnych  Miasta  Ełku  środków 
finansowych  w  wysokości  35  000  zł  dla  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży 
Pożarnej  w  Ełku  z  przeznaczeniem  na  zakup  samochodu  operacyjnego. Projekt 
porozumienia  określający  warunki  przekazania  środków  został  przedłożony  radnym. 
Następnie wniósł   o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

 Przewodniczący Komisji  Budżetowej i  Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

W  związku  z  brakiem  formalnych  zastrzeżeń  do  projektu  uchwały 
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie przedłożony projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej;   21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
wstrzymujących radni podjęli Uchwałę   Nr LII/475/10  w sprawie  przekazania środków 
finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży  Pożarnej w Ełku. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania nieobecny radny J.Wielgat.

*    *    *
5) Projekt uchwały  w sprawie przekazania środków finansowych z przeznaczeniem na 
remont  i  modernizację  sanitariatów  w  pomieszczeniach  dla  osób  zatrzymanych  do 
wytrzeźwienia    w  budynku  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku,  w  załączeniu  do 
protokołu.

 Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały.  W  uzasadnieniu 
poinformował, że Komendant Powiatowy Policji zwrócił się z prośbą o dofinansowanie 
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realizowanego zadania polegającego na dostosowaniu sanitariatów w pomieszczeniach 
dla osób zatrzymanych do wytrzeźwienia w Komendzie Powiatowej  Policji  w Ełku do 
zaleceń Państwowej  Inspekcji  Sanitarnej  MSWiA w zakresie wymagań higieniczno  – 
sanitarnych.  Zgodnie  z  art.  13  ust.  3  ustawy  o  Policji  samorząd  gminny   może 
uczestniczyć  w  pokrywaniu  wydatków  inwestycyjnych,  modernizacyjnych  lub 
remontowych  oraz  kosztów  utrzymania  i  funkcjonowania  jednostek  organizacyjnych 
Policji, a także zakupu niezbędnych dla ich potrzeb towarów i usług. W budżecie miasta 
Ełku  na  2010  rok  zapisane  są  środki  przeznaczone  na  wyżywienie  policjantów 
z  OP  KWP  Olsztyn  mających  pełnić  służby  na  terenie  miasta  Ełku.  W  związku 
z redukcją etatów tej jednostki mniejsza będzie również ilość delegowanych policjantów 
do Ełku. Część nie wykorzystanych środków proponuję przeznaczyć na wnioskowany 
przez  Komendanta  Powiatowego  Policji  cel.  Następnie   Pan  Prezydent  wniósł 
o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja wyraziła pozytywną opinię.  

Skarbnik  Miasta  J.Wróbel  zgłosił  w  imieniu  Prezydenta  Miasta  jako 
autopoprawkę, aby ujednolicić w uchwale zapisy dot. nazewnictwa i w § 1 wyrazy: „dla 
Policji” zamienić  na: Komendzie Wojewódzkiej Policji w Olsztynie”.

Innych wniosków nie zgłoszono.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w  sprawie  jak  wyżej,  z  uwzględnieniem  wyżej  zacytowanego  wniosku; 
21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli  Uchwałę 
Nr  LII/476/10  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  z  przeznaczeniem  na 
remont  i  modernizację  sanitariatów   w pomieszczeniach  dla  osób zatrzymanych  do 
wytrzeźwienia   w budynku Komendy Powiatowej Policji w Ełku.  Uchwała w załączeniu 
do protokołu.  W trakcie głosowania nieobecni radny I.Dzienisiewicz.

*   *  *
6) Projekt uchwały w sprawie  zmiany chwały Nr XXXV/364/02 Rady Miasta Ełku z dnia 
26 czerwca 2002 roku   w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczbie wybieranych radnych w każdym okręgu, w załączeniu 
do protokołu.

Sekretarz Miasta  M.Radziłowicz  omówił  projekt  uchwały.  Poinformował,  że 
art. 92 ust.2  ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. - Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad 
powiatów   i  sejmików województw (Dz.  U.  z  2003 nr  159 poz.  1547,  z  późn.  zm.) 
stanowi, iż Rada Gminy na wniosek wójta ustala podział gminy na okręgi wyborcze, ich 
granice  i  numery  oraz   liczbie  radnych  w  każdym  okręgu  według  jednolitej  normy 
przedstawicielstwa.

W związku z oddaniem do użytkowania nowych budynków i zamieszkaniem w 
nich  wyborców  oraz  powstaniu  nowych  ulic  zachodzi  konieczność  dokonania  zmian 
opisu granic okręgów wyborczych:
1)  w granicach okręgu wyborczego nr I dopisuje się ulice: Garbarską, Skórzaną, Św. 
Ojca Pio, Lekarską, Szpitalną, Zimową.
2) w granicach okręgu wyborczego nr II dopisuje się ulicę Lazurową.
3)  w  granicach  okręgu  wyborczego  nr  III  dopisuje  się  ulice:  Juliana  Tuwima,  prof. 
Władysława Szafera.
        Z uwagi  na brak jednolitego stosowania nazw ulic  w okręgach wyborczych i 
obwodach głosowania niniejsza uchwała dokonuje również ujednolicenia nazewnictwa 
ulic w mieście Ełku.
           Zgodnie z zasadą, że podział gminy na okręgi wyborcze jest stały oraz faktem nie 
zaistnienia przesłanek obligujących do zmiany granic okręgów wyborczych (art.92 ust.1 
Ordynacji) należało dostosować opis granic okręgów wyborczych do stanu faktycznego.
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         Przedmiotowy wniosek ma charakter porządkowy i nie powoduje zmian w podziale 
miasta Ełku na okręgi wyborcze oraz nie ma wpływu na liczbę radnych wybieranych w 
danym okręgu wyborczym.
            Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie uchwały w powyższym zakresie jest 
zasadne.

Nie podjęto dyskusji w temacie.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  w sprawie  jak  wyżej,  w  zaproponowanym  brzmieniu;  21 głosami  „za”,  przy 
0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  LII/477/10 
w sprawie   zmiany chwały Nr XXXV/364/02 Rady Miasta Ełku z dnia 26 czerwca 2002 
roku  w  sprawie  podziału  miasta  Ełku  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic 
i numerów oraz  liczbie  wybieranych  radnych  w  każdym  okręgu. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania nieobecni radny T.Makowski. 

*   *  *

7) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/365/02 Rady Miasta Ełku z dnia 
26 czerwca 2002 roku   w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody głosowania, 
w załączeniu do protokołu.

Sekretarz Miasta  M.Radziłowicz  omówił  projekt  uchwały.  Poinformował,  że 
art. 30 ust.2a  ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. - Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad 
powiatów   i  sejmików województw (Dz.  U.  z  2003 nr  159 poz.  1547,  z  późn.  zm.) 
stanowi, iż stały obwód głosowania powinien obejmować od 500 do 3 000 mieszkańcow.

W  związku  z  oddaniem  do  użytkowania  nowych  budynków  i  zamieszkaniem 
w nich wyborców oraz powstaniem nowych ulic zachodzi konieczność dokonania zmian 
opisu granic obwodów głosowania polegających na:
1) w granicach obwodu głosowania Nr 1 dopisuje się ulice: Skórzaną, Garbarską.
2) w granicach obwodu głosowania Nr 10  dopisuje się ulicę Konieczki.
3)  w  granicach  obwodu  głosowania  Nr  28   dopisuje  się  ulice:  Lekarską 
i Szpitalną.
        Z  uwagi  na  brak  jednolitego  stosowania  nazw ulic  w  okręgach  wyborczych 
i obwodach głosowania niniejsza uchwała dokonuje również ujednolicenia nazewnictwa 
ulic w mieście Ełku.
            Przedmiotowy wniosek ma charakter porządkowy i nie powoduje zmiany granic 
obwodów głosowania, natomiast uzupełnia opis granic obwodów.
            Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie uchwały w powyższym zakresie jest 
zasadne.

Nie  podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały  sprawie  jak  wyżej;  19  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  LII/478/10 w  sprawie  zmiany  uchwały 
nr XXXV/365/02 Rady Miasta Ełku  z dnia 26 czerwca 2002 roku  w sprawie podziału 
miasta Ełku na stałe obwody głosowania. Uchwała  w załączeniu do protokołu. W trakcie 
głosowania nieobecni radni:  J.Czepułkowski, I.Dzienisiewicz, B.Wisowaty.

*   *   *

8) Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach 
na terenie miasta Ełku  w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej,  w załączeniu 
do protokołu.

Sekretarz Miasta  M.Radziłowicz  omówił  projekt  uchwały.  Poinformował,  że 
tworzy  się  następujące  odrębne  obwody  głosowania  dla  przeprowadzenia  wyborów 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010roku:

1) obwód głosowania Nr 29 z siedzibą Obwodowej Komisji Wyborczej na parterze 
budynku Nr 3A pawilonu głównego. Granica obwodu – Ełk, 108 Szpital Wojskowy 
z Przychodnią SPZOZ w Ełku przy ulicy Kościuszki 30.
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2) obwód głosowania  Nr 30 z  siedzibą Obwodowej  Komisji  Wyborczej  w pokoju 
Nr  201.  Granica  obwodu – Ełk,  „PRO MEDICA”  sp.  z  o.o.  w Ełku  przy ulicy 
Baranki 24.

                 
Nie  podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  sprawie  jak  wyżej;  22  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  LII/479/10 w  sprawie  utworzenia  odrębnych 
obwodów głosowania  w szpitalach  na  terenie  miasta  Ełku   w wyborach  Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej. Uchwała  w załączeniu do protokołu.  

*   *   *
9)  Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr  XLVII/435/09  Rady  Miasta  Ełku   z  dnia 
22  grudnia   2009  roku  w  sprawie  stypendiów,  nagród  i  wyróżnień  sportowych 
przyznawanych  w dziedzinie kultury fizycznej, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta A.Urbański omówił projekt uchwały. W uzasadnieniu 
między innymi poinformował, że  zmiany związane są z zapisami zawartymi w uchwale, 
regulaminie i załącznikach uchwały Nr XLVII/435/09 Rady Miasta Ełku z dnia 22 grudnia 
2009r.  w  sprawie  stypendiów,  nagród  i  wyróżnień  sportowych  przyznawanych 
w dziedzinie kultury fizycznej,  w których jest mowa o cofaniu stypendiów sportowych 
oraz zapisu dotyczącego terminów przyznawania stypendiów sportowych. W związku z 
licznymi  monitami  klubów  sportowych,  proponuje  się  dopuszczenie  możliwości 
wyznaczania przez Prezydenta Miasta Ełku dodatkowego terminu składania wniosków w 
szczególnych sytuacjach.  Następnie wniósł  o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący Komisji  Turystyki,  Sportu i  Rekreacji  T.Przekop poinformował,  że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja wyraziła pozytywną opinię.  
          Nie  zgłoszono innych zastrzeżeń do projektu uchwały.
       Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej;  21 głosami „za”, przy  0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr L/480/10  zmieniającą uchwałę Nr XLVII/435/09 
Rady Miasta Ełku z dnia 22 grudnia  2009 roku  w  sprawie  stypendiów,  nagród 
i wyróżnień sportowych przyznawanych  w dziedzinie  kultury  fizycznej.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  

*   *   *
10) Projekt uchwały w sprawie  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na trenie 
miasta Ełku, w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekt uchwały. Poinformował, między 
innymi, że w  związku ze zmianą przepisów utraciły moc obowiązującą uchwały rad gmin 
określające regulamin utrzymania czystości i porządku. Zaszła   więc   konieczność 
opracowania  nowego  regulaminu,  do  którego  należy  wprowadzić  zasady  dotyczące 
prowadzenia  selektywnego  zbierania  i  odbierania  zużytego  sprzętu  elektrycznego 
i  elektronicznego,  zużytych  baterii  i  zużytych  akumulatorów.  Zaproponował 
autopoprawkę  do zapisu  w §  14,  aby wyrazy:  ”zarządy działek”  zamienić  wyrazami: 
„Zarządy Rodzinnych Ogrodów Działkowych”.   Następnie   wniósł   o podjęcie.

Radny R.Baranowski zwrócił się z zapytaniem, czy prawidłowy jest zapis: „zarząd 
drogi” w § 6. Zwrócił uwagę, że ustawodawca posługuje się zapisami: „zarządca drogi”. 
Czy prawidłowe są  zapisy w  § 12 mówiące o kolorowych pojemnikach ? 

Naczelnik Wydziału MK A.Semeńczuk wyjaśnił, że zapis w § 12 jest prawidłowy i nie 
naruszą przepisów ustawowych.

Odnośnie zapisu w § 6  Prezydent Miasta T.Andrukiewicz zgłosił autopoprawkę, aby 
zapisać „zarządca drogi”.
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Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej,  z  uwzględnieniem 
zgłoszonych  autopoprawek;  18  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
wstrzymujących  radni podjęli Uchwałę Nr LII/481/10 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości  i  porządku  na  trenie  miasta  Ełku. Uchwała   w  załączeniu  do  protokołu. 
W  trakcie  głosowania  nieobecni  radni:  I.Dzienisiewicz,  T.Bińczak,  T.Przekop, 
K.Wilczyński.

*   *   *
11)  Projekt  uchwały  w  sprawie  pokreślenia  wymagań  jakie  powinien  spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się     o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie  działalności 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych   od  właścicieli  nieruchomości, 
opróżniania zbiorników  bezodpływowych i transportu   nieczystości ciekłych na terenie 
gminy miasta Ełku, w załączeniu do protokołu.

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  poinformował,  że  w  związku  ze  zmianą 
zapisów  ustawowych  Rada  Miasta  zamiast  jak  dotychczas  Prezydent  Miasta 
zobowiązana jest obecnie  do określenia w drodze uchwały  wymagań, jakie powinien 
spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie 
działalności  w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  na 
terenie Gminy Miasta Ełku. Prezydent Miasta wniósł o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Nie pojęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  19 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach 
wstrzymujących  radni  podjęli  Uchwałę Nr LII/482/10  w sprawie określenia  wymagań 
jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na 
prowadzenie  działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych  od 
właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy miasta Ełku. Uchwała  w załączeniu do protokołu. 
W trakcie głosowania nieobecni radni:  I.Dzienisiewicz, T.Bińczak, T.Przekop,

*  *   *

12) Projekt uchwały w sprawie przejęcia od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego zadań 
należących  do  zakresu  administracji  rządowej  dotyczących  utrzymania  grobów 
i  cmentarzy  wojennych   znajdujących  się  na  terenie  Gminy  Miasto  Ełk  oraz 
upoważnienia Prezydenta Miasta Ełku  do  zawarcia  porozumienia  określającego 
zakres obowiązków stron oraz odpłatność  za    wykonywane  czynności, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydenta Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że od przyjęcia przedmiotowej 
uchwały  uwarunkowane  jest  podpisanie  powyższego  Porozumienia.  Z  chwilą  jego 
zawarcia  przekazana zostanie z  Urzędu Wojewódzkiego   w Olsztynie  kwota  dotacji 
w wysokości 7.970 zł na realizację zadań z zakresu administracji rządowej dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2010 roku na terenie Ełku. Następnie Pan 
Prezydent wniósł   o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 

projekt  uchwały  w  sprawie  jak  wyżej;  19  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw” 
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i 0 głosach wstrzymującym  radni podjęli Uchwałę Nr LII/483/10 w sprawie  przejęcia od 
Wojewody  Warmińsko  –  Mazurskiego  zadań  należących  do  zakresu  administracji 
rządowej dotyczących utrzymania grobów  i cmentarzy wojennych  znajdujących się na 
terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia Prezydenta Miasta Ełku  do  zawarcia 
porozumienia określającego zakres obowiązków stron oraz odpłatność  za 
wykonywane  czynności. Uchwała   w  załączeniu  do  protokołu.  W trakcie  głosowania 
nieobecni radni:  I.Dzienisiewicz, T.Bińczak, T.Przekop,

*  *  **   *    *
13) Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych w drodze  darowizny, w załączeniu do protokołu.

             Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił projekt uchwały. Poinformował, 
że niniejszy projekt uchwały jest niezbędnym elementem całego procesu związanego 
z realizacją inwestycji pn. „Budowa III i IV etapu obwodnicy miasta Ełku”. 
Ażeby  GDDKiA  mogła  rozpocząć  inwestycję,  niezbędny  jest  tytuł  prawny  do  działki 
gruntowej,  przez  którą  będzie  przebiegała  obwodnica,  o  co  wnioskowała  GDDKiA. 
Postępowanie samorządu miasta Ełku jest analogiczne do działań innych samorządów, 
na terenie których realizowana jest budowa obwodnicy, np. samorząd miasta Gołdapi 
przekazał  kilkanaście  hektarów działek  w drodze  darowizny  na   budowę  obwodnicy 
miasta  Gołdapi  i  dzięki  temu  prace  są  prowadzone  bez  zakłóceń  i  zgodnie 
z harmonogramem.
W obecnym czasie inne samorządy, takie jak Ełk, Olecko są na etapie przekazywania 
działek. 
Podjęcie  uchwały  w  tym  zakresie  umożliwi  dokonanie  darowizny  na  rzecz  GDDKiA 
i  dokonanie tej  czynności przed notariuszem w przewidywalnym okresie 15 maja b.r. 
Dzięki  temu  -  wyłoniony  w  drodze  przetargu  -  wykonawca  będzie  mógł  rozpocząć 
procedurę  związaną  z  modernizacją  tej  drogi.  Tak  by  prowadzić  ją  zgodnie 
z  harmonogramem  i  nie  narazić  inwestora  na  utratę  dofinansowania  tego 
przedsięwzięcia z Unii Europejskiej.  Pan Prezydent wniósł   o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja po długiej dyskusji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Radny  Tomasz  Makowski  wystąpił  z  apelem  do  Prezydenta  Miasta 
o  rzetelne  omawianie  projektów  uchwał  i  dostarczania  niezbędnych  informacji  dla 
członków  Komisji.  Za  przykład  wskazał  ostatnie   posiedzenia  Komisji  Mienia 
Komunalnego, Prawa i Porządku  oraz Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego. 
Często  zdarza  się,  że  w  trakcie  trwania  obrad  komisji  radni  czekają  na  brakujące 
dokumenty od urzędników uzupełniające projekty uchwał.  

Jeżeli  chodzi  o  projekt  omawianej  uchwały  radny  zwrócił  się   do 
Prezydenta Miasta z następującymi zapytaniami:
1) W oparciu o jaką podstawę prawną podpisał Pan umowę w dniu 23 lutego 2010 roku 
z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  w  Olsztynie   nr  P-2-an-4001-

16/1/2010, w której zobowiązał się Pan do:
- sfinansowania budowy nowego oświetlenia w ulicach dróg krajowych,
- nieodpłatnego przekazania gruntów miejskich.
2) Dlaczego podpisana umowa nie zabezpiecza strony miasta Ełku, tyko zobowiązuje 
 i pociąga za sobą skutki finansowe do wykonania czynności wobec GDDKiA, a strona
 GDDKiA tylko będzie czyniła starania wobec miasta Ełku   w celu realizacji postanowień
 umowy. Zawarta umowa jednoznacznie wskazuje jednostronność wobec GDDKiA, na
 niekorzyść miasta Ełku.
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3)  W  2005  w  podobnej  sytuacji  w  pierwszej  kolejności  była  podjęta  uchwała  Rady 
Miasta,   a  następstwem tejże uchwały  było  podpisane porozumienie  z  GDDKiA, 
a nie umowa  cywilno – prawna. Jak Pan to wytłumaczy?

4)  Dlaczego  Pan  jako  Prezydent  Miasta,  nie  zastosował  ustawy  o  gospodarce 
nieruchomościami  (-  darowizny  nieruchomości  stanowiącej  przedmiot  własności 
jednostki  samorządu  terytorialnego  dokonuje  jej  organ  wykonawczy  -  za  zgodą 
rady) oraz ustawy   z dnia 17 grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za naruszenie 
dyscypliny finansów publicznych.

5) W związku z tym, iż nie uważa Pan że naruszył  prawo polskie,  zmuszony jestem 
zapytać organy KONTROLI i NADZORU, w celu wyjaśnienia mojego pytania. Czy 
Prezydent Miasta Ełku naruszył prawo w tejże sprawie.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz wyjaśnił, że sprawa działki gruntowej 
oraz kwestie remontu ulic Kajki i 11 Listopada wraz z budową oświetlenia są odrębnymi 
kwestiami, choć obydwie zawarte są w jednym porozumieniu.
W ubiegłym roku stosowną uchwałą Rada Miasta przejęła do zrealizowania wykonanie 
dokumentacji technicznej remontu dróg krajowych w obrębie ulicy Kajki i 11 Listopada, 
które  po  wybudowaniu  obwodnicy  staną  się  drogami  kategorii  gminnej  (miejskiej), 
znajdując  na  ten  cel  środki  finansowe  w  budżecie  miasta.  Działo  się  to  w  wyniku 
prowadzonych  przeze  mnie,  zastępcę  Prezydenta  W.Szelążka  i  Kierownika  Zespołu 
Inwestycji H.Bender negocjacji, na mocy których udało się nam przekonać, by GDDKiA 
podjęła starania znalezienia środków na remonty tych ulic i włączenia ich do zadania pn. 
„Budowa  III  i  IV  etapu  obwodnicy  miasta  Ełku”.  W uchwalonym  przez  Radę  Miasta 
budżecie  na  rok  2010  znalazł  się  nowy  tytuł  inwestycyjny  związany  z  budową 
oświetlenia na tych ulicach (440 tys. zł), gdyż zgodnie z przepisami budowa, utrzymanie 
i konserwacja oświetlenia na terenie miasta – niezależnie od kategorii drogi – należy do 
właściwości  danego  samorządu.  Nie  byłoby  modernizacji  tych  ulic,  gdybyśmy  nie 
podpisali  tego  porozumienia-umowy.  Gdybyśmy  nie  złożyli  takiej  deklaracji, 
w  przyszłości,  gdy  wymieniane  przeze  mnie  ulice  staną  się  drogami  gminnymi, 
musielibyśmy za własne pieniądze je modernizować, co kosztowałoby nas około 3 mln 
zł, a jeśli w budżecie nie znaleźlibyśmy pieniędzy na ten cel, chodzilibyśmy ciemnymi 
i dziurawymi ulicami. 
Kwestia działki gruntowej wymaga odrębnego wyjaśnienia. W trakcie prac nad projektem 
uchwały w tej sprawie moi współpracownicy na Komisjach Rady Miasta przekazywali 
radnym  informacje,  że  w  2004  r.  Rada  Miasta  upoważniła  Prezydenta  Miasta  do 
podejmowania  działań  związanych  z  przygotowaniem  całej  procedury  związanej 
z modernizacją i  budową obwodnicy miasta Ełku.  W roku 2005 ówczesny Prezydent 
Miasta  J.Nowakowski  zawarł  z  GDDKiA  stosowne  porozumienia,  na  mocy  którego 
prowadzone  były  kolejne  działania  przez  GDDKiA  oraz  samorząd  miasta  Ełku. 
Zaproponowany  na  dzisiejszej  sesji  rady  Miasta  projekt  uchwały  jest  dopełnieniem 
podejmowanych wcześniej działań. Oczywistym jest, że Rada Miasta może tej uchwały 
nie podejmować. Jednak trzeba mieć świadomość, że wówczas GDDKiA, której właśnie 
ta  nieruchomość  gruntowa  jest  potrzebna  do  prawidłowej  realizacji  inwestycji,  może 
wystąpić do wojewody z wnioskiem o wywłaszczenie samorządu z tej działki gruntowej 
i przekazania w trwały zarząd GDDKiA w trybie tzw. spec-ustawy. Uchwała Rady Miasta 
upoważniająca Prezydenta Miasta do dokonania darowizny da możliwość prowadzenia 
inwestycji  w  sposób  właściwy,  zgodnie  z  harmonogramem,  bez  obaw  opóźnień 
w realizacji przedsięwzięcia i utraty dofinansowania z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej, a trzeba 
mieć świadomość, że jest to inwestycja sięgająca rzędu 130-150 mln zł. 
Podpisując  porozumienie,  którego  treść  przygotowali  przedstawiciele  GDDKiA  oraz 
pracownicy  Urzędu Miasta  w Ełku,  a które zostało również  pod względem formalno-
prawnym  zaakceptowane  przez  radcę  prawnego,  wiedzieliśmy,  że  przygotowujemy 
grunt pod kolejne działania, które mogą być przeprowadzone zgodnie z obowiązującym 
prawem i procedurami. Zatem podpisane porozumienie zabezpiecza interes miasta, bo 
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żadna  czynność,  żadne  zobowiązanie,  żaden  wydatek  z  budżetu  miasta  nie  zostały 
wykonane z naruszeniem prawa, bez zgody odpowiednich organów. I nie pociągały za 
sobą żadnych skutków finansowych. Co więcej – GDDKiA zrealizowała również swoje 
postanowienia  –  ponieważ  znalazła  pieniądze  na  remont  ulic  Kajki  i  11  Listopada 
i włączyła ten zakres do specyfikacji  istotnych warunków zamówienia „Budowy III i IV 
etapu  obwodnicy  miasta  Ełku”.  Gdyby  tych  pieniędzy  nie  znalazła  porozumienie  nie 
byłoby realizowane. Realizując treść porozumień z roku 2005 i 2010, czego efektem są 
zapisy w kolejnych budżetach miasta, miasto opracowało dokumentację techniczną za 
kwotę 2 350 000 zł dla inwestycji wartej szacunkowo 130-150 mln zł.
Działania prowadzone przez moich współpracowników i przeze mnie były realizowane 
w  oparciu  o  standardy  prawne.  Według  opinii  moich  współpracowników  i  radcy 
prawnego,  który  opiniował  treść  porozumień  przygotowywanych  do  podpisania,  nie 
została  naruszona  ani  ustawa  o  gospodarce  nieruchomościami,  ani  ustawa 
o odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych.
Pan  Prezydent  zwrócił  się  do  Komisji  Rewizyjnej,  aby  zbadała,  czy  w tym  zakresie 
samorząd  miasta  postępował  dobrze.  Naszą  intencją  jest  to,  aby  tę  inwestycję 
przeprowadzić jak najstaranniej, zgodnie z przepisami prawa, zasadami gospodarności 
i  celowości  oraz  aby  starania  o  wybudowanie  obwodnicy  miasta  Ełku,  które  były 
prowadzono  od  czasów  Prezydenta  Z.Fadrowskiego  zakończyły  się  w  następnej 
kadencji rady.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski  –  jeśli  chodzi 
o  budowę obwodnicy to z problemem tym zmagamy się od wielu lat. Prace budowlane 
zostały  wstrzymane,  trwają  prace  projektowe  i  terenowo-prawne.  Miasto  jest 
współodpowiedzialne  za  to,  żeby  umożliwić  GDDKiA   realizację  kolejnego  etapu 
obwodnicy. Między innymi od miasta zależy, czy ta obwodnica będzie budowana, bo od 
miasta zależy czy zostaną uregulowane sprawy terenowo-prawne. Jeśli my jako Rada 
Miasta mamy czynić trudności GDDKiA w pozyskaniu niezbędnych nieruchomości, które 
są własnością miasta, wówczas byłoby to skandalem. Radny przypomniał, że wszystkie 
nieruchomości,  których  właścicielem  jest  samorząd,  kiedyś  były  skomunalizowane, 
przyjęte  od  Skarbu  Państwa  za  0  zł  i  teraz  Skarbowi  Państwa  chcemy  przekazać 
niewielką część tego mienia, po to, żeby poprawić warunki komunikacyjne w naszym 
mieście. Czynienie problemu z tej sprawy radny uważa za działania na szkodę miasta. 

Radna W.Paczkowska uważa, że w tym miejscu należy zadać pytanie, 
czy  chcemy  tej  obwodnicy,  czy  nie  ?  Radny  T.Makowski  wypowiadał  się  w  swoim 
imieniu. Zaproponowała zakończyć dyskusję i przejść do głosowania.

Radny Tomasz Bińczak poprosił o informację, czym podyktowana jest 
zmiana projektu uchwały? Dlaczego tak radykalnie różnią się one od siebie ? Radny 
domyśla się, że proponowaną ilością działek oferowanych dla GDDKiA.  

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  wyjaśnił,  że  przekazujemy  jedną 
działkę na    III i IV etap. Poprzednie działki dotyczyły I i II etapu.

Sekretarz  Miasta  M.Radziłowicz   poinformował,  że  szczegółowo 
wyjaśniał  na  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku.  Otóż  działki  będące 
w pierwszym projekcie uchwały dotyczyły I i II etapu. W związku z tym, że wokół  etapu 
II, szczególnie przy rondzie   ul. Suwalskiej  jest dużo naszych gruntów, z których nie ma 
zjazdów na działki  miejskie  i  w momencie  kiedy  grunty  te  staną się  drogą krajową, 
zjazdy   będą  musiały  być  uzgadniane  z  GDDKiA.  W  związku  z  tym  został 
zaproponowany projekt  uchwały obejmujący  nieruchomość gruntową niezabudowaną, 
położoną na terenie miasta Ełk  w obrębie I, oznaczoną w operacie ewidencji gruntów 
jako  działka  o  nr  1/4  ujawniona  w  księdze  wieczystej   KW  Nr  OL1E/00012943/2. 
W terminie późniejszym, kiedy będzie przygotowana decyzja  o warunkach zabudowy 
i  będą  uzgodnione  zjazdy,  zaproponujemy  przekazanie  działek  wymienionych 
w projekcie  uchwały,  który  radnym  zaproponowano   przy  piśmie  Prezydenta  Miasta 
z dnia 25.03.2020r.  
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 Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  jak  wyżej;  20  głosami  „za”,  przy 
1 głosie „przeciw”     i 1 głosie wstrzymującym  radni podjęli  Uchwałę Nr LII/484/10 
w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych 
w drodze  darowizny.

*  *   *
Ogłoszono  przerwę.  Po  przerwie  obrady  wznowił  Przewodniczący  Rady  Miasta 
W.Pieńkowski i przystąpił do kontynuacji dalszej części porządku obrad.

*  *  *
14)  Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  wykonującej  zadania  z  zakresu 
inwentaryzowania nieruchomości  mienia gminnego, w załączeniu do protokołu.

Naczelnik  Wydziału  AGGiN  S.Chilicki  poinformował,  że  miasto  Ełk  wystąpiło  do 
Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z wnioskiem o przekazanie na podstawie art. 5 
ust. 4 ustawy z dnia 10 maja 1990 r. Przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie 
terytorialnym  oraz  ustawę  o  pracownikach  samorządowych,  prawa  własności 
nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, oznaczonej w operacie ewidencji 
gruntów obrębu 3 – Ełk 3 miasta Ełku nr 3003/9 o pow. 0,6277 ha i nr 3003/10 o pow. 
0,2925 ha, opisanej w księdze wieczystej KW nr OL1E/00052213/8.

Wniosek uzasadniony był faktem, iż ww. nieruchomości związane są z realizacją 
zadań własnych gminy określonych w art. 7  ust 1 pkt 12) ustawy z dnia 8 maja 1990 r. o 
samorządzie  gminnym,  tj.:  spraw  zieleni  gminnej  i  zadrzewień.  Działki  będące 
przedmiotem wniosku położone są na obszarze, dla którego Rada Miasta Ełku podjęła 
uchwałę nr XXXVIII/361/09 z dnia 26 maja 2009 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego nr 104, poz. 1638 z dnia 30 lipca 2009 r., w 
sprawie  uchwalenia  zmiany  fragmentu  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w obrębie III miasta Ełku, zwanego „Ełk – Norwida 
Zieleń”.  Zgodnie  z  zapisami  tekstu  planu  działki  nr  3003/9  i  nr  3003/10  opisane  są 
symbolem  1  ZP  –  jako  tereny  zieleni  urządzonej,  dla  których  podstawowym 
przeznaczeniem jest realizacja i utrzymanie zieleni urządzonej, a uzupełnieniem funkcji 
jest  m.  in.  realizacja  punktu  widokowego  z  miejscem  postoju  dla  rowerzystów 
korzystających z ciągu pieszo – rowerowego. Miasto Ełk podejmuje obecnie działania 
mające na celu wzbogacenie terenów zielonych w reprezentacyjnych miejscach miasta. 
Wskazane  działki  położone  są  w  obszarze  niezwykle  eksponowanym  i  ich  dobre 
zagospodarowanie poprawi istotnie wizerunek miasta. 

Dotychczas ww. nieruchomości położone były w pasie drogi krajowej, jednak po 
dokonaniu  przebudowy  ronda  ul.  Kilińskiego  –  Grajewska,  znalazły  się  poza  pasem 
drogowym. Miasto Ełk występowało z wnioskiem do Skarbu Państwa o sprzedaż ww. 
działek  za  cenę  obniżoną  –  1  zł.  Wniosek  ten  nie  spotkał  się  z  akceptacją 
Wicewojewody Warmińsko – Mazurskiego, który w uzasadnieniu swojej decyzji podał, 
że wymienione działki mogą być przedmiotem komunalizacji  w trybie przepisów art. 5 
ust 4 ustawy z dnia 10 maja 1990 r. Przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie 
terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych, na wniosek Gminy Miasto Ełk, 
pod warunkiem wykazania, że na przedmiotowej nieruchomości realizowane są zadania 
własne.  Działki  nr  3003/9  i  3003/10  były  objęte  projektem  a  następnie  realizacją 
zagospodarowania turystycznego przy jeziorze Ełckim. Na działce nr 3003/9 równolegle 
do linii brzegowej jeziora (na całej jej długości) znajduje się pas nawierzchni utwardzonej 
o szerokości 10 m., połączony wjazdem z ulicy Kilińskiego. Stanowi to taras widokowy 
na jezioro oraz parking. Z działki nr 3003/9 wybudowano bezpośredni zjazd na działkę nr 
3003/10 dla osób niepełnosprawnych  – połączony z promenadą pieszo – rowerową. 
Wzdłuż działki nr 3003/10 przebiega także chodnik z zejściem do punktu widokowego na 
jezioro i zachodnią pierzeję miasta Ełku. 

Ścieżka rowerowa wraz z oświetleniem na ww. działkach została wykonana na 
podstawie  projektu zatwierdzonego decyzją  Starosty Powiatowego nr 29/2003 z dnia 
04.04.2003  r..  Natomiast  zjazd  dla  osób  niepełnosprawnych  łączący  parking 
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z   promenadą pieszo – rowerową wykonano na podstawie zgłoszenia do Starostwa 
Powiatowego  w  Ełku  z  dnia  23.10.2007  r.  W  imieniu  Prezydenta  Miasta  wniósł 
o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  T.Makowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w  sprawie  jak  wyżej;  22  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
wstrzymującym   radni  podjęli  Uchwałę  Nr  LII/485/10  w  sprawie powołania  komisji 
wykonującej  zadania  z  zakresu  inwentaryzowania  nieruchomości   mienia  gminnego. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
15) Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  Studium  uwarunkowań 

i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ełku,  w  załączeniu  do 
protokołu.

            Naczelnik  Wydziału AGGiN S.Chilicki  poinformował,  że podjęcie uchwały 
podyktowane  jest  potrzebą  wprowadzenia  zmian  przeznaczenia  terenw w  strukturze 
przestrzennej  miasta  w  poszczególnych  strefach  z  uwzględnieniem  stanu  ich 
faktycznego  zainwestowania,  określenia  terenów  przeznaczonych  pod  realizacje 
obiektów handlowych  o  powierzchni  sprzedaży powyżej  2000 m2 oraz uaktualnienia 
zapisów  dotyczących  wprowadzonych  zmian,  zgodnie  z  ustawa  o  planowaniu 
przestrzennym.  Analiza  zasadności  uchwalenia  zmiany  Studium  uwarunkowań 
i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ełku,  została  przedłożona 
radnym jako załącznik do projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku 
T.Makowski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Nie zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie jak wyżej; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzymującym 
radni  podjęli  Uchwałę  Nr  LII/486/10  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku. Uchwała 
w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny A.Zawadzki.

*   *  *
16)  Projekt  uchwały  w  sprawie   rozpatrzenia  skargi  Pana  Jarosława  Charubina, 
w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Jan Wielgat poinformował,  że Komisja po  
rozpatrzeniu  skargi  Pana  Jarosława  Charubina  na  działalność  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej uznała skargę za niezasadną.

Zarzuty  przedstawione  w  skardze  dotyczyły  nieprzyznania  świadczenia 
pieniężnego w postaci zasiłku stałego. Komisja Rewizyjna Rady Miasta po wnikliwym 
zapoznaniu  się   z  dokumentami,  przeprowadzeniu  dyskusji  i wysłuchaniu  wyjaśnień 
uznała,  że  opisywane  zarzuty  nie  znalazły  potwierdzenia  w  przedstawionych 
dokumentach.   Komisja  uznała  skargę  za  niezasadną.  Niniejszy  wniosek  Komisja 
przyjęła w głosowaniu jawnym:  6 głosami "za"  (jednomyślnie "za").  

 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poinformował, że wpłynęło kolejne 
pismo od Pana Charubina z dnia 19 kwietnia b.r. 

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 

projekt uchwały w sprawie  jak wyżej,  z propozycją zapisu, aby uznać za niezasadną 
skargę  złożoną  przez  Pana  Jarosława  Charubina;  20  głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzymujących  radni podjęli  Uchwałę Nr LII/487/10 w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Jarosława Charubina. Uchwała  w załączeniu do protokołu. 
W trakcie głosowania nieobecni radni: J.Czepułkowski i A.Zawadzki.
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*  *  *
17)  Projekt  uchwały  w  sprawie   rozpatrzenia  skargi   Pana  Jonasza  Śliwińskiego 
i Sebastiana Klimowicza,  w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Wielgat poinformował, że pismem sygn. 
BW.I/OA.II.0554-021/09  z  dnia  8  kwietnia  2010  roku  Biuro  Wojewody  Warmińsko  – 
Mazurskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Olsztynie  przesłało  skargę  Pana  Jonasza 
Śliwińskiego i Sebastiana Klimowicza z dnia 27 kwietnia 2009 roku.

W  wyżej  wymienionej  skardze,  skarżący  zarzucają  dyrektorowi  oraz 
pracownikom  Ełckiego  Centrum  Kultury  niewłaściwe  potraktowanie,  poprzez  fakt 
wyproszenia  ich  z pomieszczeń  budynku,  w  którym  znajduje  się  Szkoła  Artystyczna 
w Ełku.

Z  dokumentów  przedłożonych  przez  Prezydenta  Miasta  Ełku  ustalono,  że 
podstawą  zażądania  przez  pracowników  Ełckiego  Centrum  Kultury  opuszczenia 
budynku przez skarżących był brak formalnych umów wykonywania świadczeń na rzecz 
Ełckiego Centrum Kultury na zasadach wolontariatu. Powyższe działania pracowników 
Ełckiego  Centrum  Kultury  miały  na  celu  zabezpieczenie  wyposażenia  i urządzeń 
znajdujących  się  w  budynku  Szkoły  Artystycznej  w  Ełku,  przed  osobami 
nieposiadającymi formalnych podstaw do korzystania z tych urządzeń.

Komisja  Rewizyjna  Rady  Miasta  Ełku,   po  wnikliwym  zapoznaniu  się 
z dokumentami i przeprowadzeniu dyskusji uznała, że opisywane zarzuty nie znalazły 
potwierdzenia  w przedstawionych dokumentach, w związku z czym uznała skargę za 
niezasadną.  Niniejszy wniosek Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym:  6 głosami "za" 
(jednomyślnie "za").  

Radny  Tomasz  Bińczak  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  istnieje  Regulamin 
korzystania  z  urządzeń  i  sprzętu  przez  wolontariuszy  ?  Jeśli  nie  to  warto  o  takim 
Regulaminie pomyśleć.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 

projekt uchwały w sprawie  jak wyżej,  z propozycją zapisu, aby uznać za niezasadną 
skargę  złożoną przez Pana Jonasza Śliwińskiego  i Sebastiana Klimowicza,; 21 głosami 
„za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzymujących   radni  podjęli  Uchwałę 
Nr  LII/488/10  w  sprawie rozpatrzenia  skargi  Pana  Pana  Jonasza  Śliwińskiego 
i Sebastiana Klimowicza. Uchwała  w załączeniu do protokołu.   W trakcie głosowania 
nieobecny radny J.Czepułkowski.
Do punktu -7-

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poinformował, że Komisja Zdrowia 
i  Spraw  Społecznych  wystąpiła  z  inicjatywą  przyjęcia  Postanowienia  w  sprawie 
wystąpienia z wnioskiem o utworzenie na terenie miasta  Ełku  całorocznej  bazy 
śmigłowca  Lotniczego  Pogotowia  Ratunkowego.  Odczytał  propozycję  Postanowienia 
przyjmującego Stanowisko  w sprawie utworzenia na terenie miasta Ełku całorocznej 
bazy  śmigłowca  Lotniczego  Pogotowia  Ratunkowego.  Projekt  Postanowienia 
w załączeniu do protokołu.

Radny  Jerzy  Czepułkowski  poinformował,  że  bardzo  zasadnym  jest 
umieszczenie zapisu w stanowisku dot. „Via Baltici”. 

W trakcie dyskusji zaproponowano uzupełnić stanowisko o następujące zapisy:
− zamiast  wyrazów: „kilkadziesiąt tysięcy” zamienić wyrazami: „kilka milionów”,
− dopisać w zdaniu przed wyrazami: trasy kolejowej „Rail Baltica”, wyrazy: „kołowej 

„Via Baltica”.
Przewodniczący Rady Miasta poddał  pod głosowanie  przyjęcie  Postanowienia 

w sprawie jak wyżej; 20 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzymującym 
radni podjęli Postanowienie w sprawie wystąpienia z wnioskiem o utworzenie na terenie 
miasta  Ełku  całorocznej  bazy  śmigłowca  Lotniczego  Pogotowia  Ratunkowego. 
Postanowienie  w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie  głosowania  nieobecny  radny 
I.Dzienisiewicz.
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Do punktu -8-
          Naczelnik Wydziału SR Renata Samełko omówiła sprawozdanie  z realizacji 
założeń  zawartych  w Programie  Rewitalizacji  Ełku. Sprawozdanie   w  załączeniu  do 
protokołu.

Sprawozdanie  z realizacji  założeń zawartych w Programie Rewitalizacji  Ełku. 
omawiane było szczegółowo na poszczególnych komisjach.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski stwierdził, że radni zapoznali się ze 

sprawozdaniem i nie wnieśli uwag. 

Do punktu -9-
Pani Anna Lewandowska inspektor w Wydziale PiSS omówiła Raport z realizacji 

„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata  2008 – 2018”. 
Raport w załączeniu do protokołu. 

Raport  z  realizacji  „Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Miasta 
Ełku na lata  2008 – 2018” omawiany był szczegółowo na poszczególnych komisjach.

Radny R.Baranowski zwrócił uwagę na liczbę zawartych kontraktów socjalnych 
z  osobami  uzależnionymi.  Z  informacji  wynika,  że  zawarto  23  kontrakty.  Zdaniem 
radnego mało. Radny zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś przeszkody, aby zawierać 
ich więcej?

Pani  Anna  Lewandowska  poinformował,  że  ilość  kontraktów  nie  zależy  od 
zaangażowania  pracowników pomocy społecznej.  Ich  ilość  jest  uzależniona  od  woli 
podopiecznych MOPS-u. Kontrakty zawierane są dobrowolnie, nikogo nie można zmusić 
do podpisania zobowiązania. 

Do punktu -10-
Pan  Maciej  Juchniewicz  starszy  specjalista  w  Biurze  Współpracy 

z  Organizacjami  Pozarządowym  omówił  Raport  z  realizacji  Ełckiego  Programu 
Współpracy  samorządu  miasta  z  sektorem   pozarządowym  w  zakresie  działalności 
pożytku publicznego w roku 2010".  Raport w załączeniu do protokołu.

Raport z realizacji Ełckiego Programu Współpracy samorządu miasta z sektorem
pozarządowym w zakresie działalności pożytku publicznego w roku 2010" omawiany był 
szczegółowo na poszczególnych komisjach.

Radni nie podjęli dyskusji.
Przewodniczący  Rady Miasta  W.Pieńkowski  stwierdził,  że  radni  zapoznali  się 

z Raportem  i nie wnieśli uwag. 

Do punktu -11-
Radny  Tomasz  Bińczak  przypomniał,  że  proponował,  aby  zamiast 

mechanicznego  włączania  i  wyłączania  oświetlenia  ulicznego,  zastosować  czujniki 
zmierzchowe.   W miesiącu marcu na jednej z komisji poprosił o informację na piśmie 
odnośnie  podjętych  działań   w  kwestii  modernizacji  oświetlenia  ulicznego.   Radny 
otrzymał odpowiedź, ale nie na temat. W  treści informacji  z dnia 12.04.2010r., którą 
przekazał  Pan  Prezydent,  czytamy:      „  W  obecnej  chwili  wykonywany  jest  audyt 
energetyczny  z przygotowaniem procedury do przetargu na zakup energii elektrycznej 
i konserwację oświetlenia ulicznego.”
Radny ponawia zapytanie i prosi o informację, co zostało zrobione w kwestii sposobu 
włączania  i wyłączania oświetlenia ulicznego. 

Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  A.Semeńczuk  wyjaśnił,  ze  postulat 
radnego  został  zrealizowany.  Zakupiono  zegary  astronomiczne  wraz  z  czujkami 
zmierzchowymi.  Przekazano  je  do  Zakładu  Energetycznego  celem  zamontowania. 
W chwili  obecnej  są one testowane.  Nie  zależnie  od tego zostanie  wykonany audyt 
energetyczny.
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      Do punktu -12-
Przewodniczący  Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poinformował: 

otrzymaliśmy  Apel  w sprawie  przebiegu  trasy kolejowej  Rail  Baltica  przez  Ostołękę, 
Łomżę i Ełk podjęty przez Radę Miasta Ostrołęki. Kserokopię niniejszego pisma wraz 
z apelem wszyscy radni otrzymali.
otrzymaliśmy projekt  stanowiska Rady Miejskiej  w Ostródzie w sprawie ustanowienia 
roku  2010  Rokiem  Gustawa  Marcina  Gizewiusza  w  mieście  Ostróda,  z  prośbą 
o ewentualne uwagi, bądź propozycje. Pan Przewodniczący odczytał treść stanowiska, 
informując, że jeśli nie będzie ze strony radnych sprzeciwu, udzieli odpowiedzi, że Rada 
Miasta Ełku akceptuje przesłane stanowisko.  Zaapelował do Prezydenta Miasta, aby w 
Ełku  podjąć  działania  w  celu  uczczenia  200.  rocznicy  urodzin   Gustawa  Marcina 
Gizewiusza.

Radny  Tomasz  Bińczak  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Miasta  w  imieniu 
Koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości   przekazał stanowisko  Klubu 
dotyczące projektów uchwał, które były przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Stanowisko 
Koalicyjnego Klubu Radnych Prawa  i Sprawiedliwości  w załączeniu do protokołu. 

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  wrócił  do  tematu  ustawionego  znaku  „stop”  na 
przejeździe  kolejki  wąskotorowej  w  Kalinowie.  Radny  wcześniej  zgłaszał  wniosek 
o zdjęcie tego znaku. Otrzymał odpowiedź   od dyrektora MOSiR, iż ustawienie tego 
znaku jest celowe i powinien on stać. Zdaniem radnego znak ten powinien być zdjęty. 
Należy wystosować   w tej sprawie pismo do GDDKiA z prośbą o opinię.  

Radny Zdzisław Fadrowski  przypomniał,  że  na  ostatniej  sesji  dyskutowaliśmy 
w kwestii ełckich handlowców. Rada Miasta podjęła stanowisko. Radny przypomniał, że 
postulował,  aby  przygotowując  grunty  do  sprzedaży  uwzględniać  w  koncepcjach 
również  wieloletnią   działalność  dotychczasowych  dzierżawców  i  proponować  im 
adekwatne miejsca.   Otrzymał w tej sprawie odpowiedź,  którą zacytował. 

Zastępca Prezydenta Miasta A.Urbański poinformował, że handlujący na skwerze 
u zbiegu ulic Armii Krajowej i Małeckich otrzymali propozycję przeniesienia się na tereny 
przy ul. Piłsudskiego. W opracowywanej koncepcji zagospodarowania przedmiotowego 
skweru architekci nie przewidują takiej działalności.

Do punktu -10-
Wobec wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady  LII  sesji  Rady  Miasta  w  dniu   27  kwietnia  2010  roku 
o godzinie 1418 .
Protokołowała:
Elżbieta Liziewska      Przewodniczył obradom:

        Waldemar Paweł Pieńkowski

19


	Do punktu –2-

